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P R O T O K Ó Ł  NR  XXVII/2020 
z XXVII zdalnej SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w dniu 17 grudnia  2020 r. 
 
 
Miejsce obrad: Sesja zdalna 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 14:00 
Zakończenie obrad: godz. 17:40 
Stan radnych: 15 
Obecnych na sesji: 15 
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz  
2. Radni: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 

Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna 
Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska  

3. Sławomir Sumka   Wójt Gminy 
4. Michał Więckiewicz   Sekretarz Gminy 
5. Mariola Sarzyńska   Skarbnik Gminy  
6. Grzegorz Zarychta   Radca Prawny 
7. Marek Biłyk     Przedstawiciel firmy Eko Geo 
8. Alicja Napurka   Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
9. Monika Bachańska   Kierownik Referatu Wspólnej Obsługi Jednostek 
10. Beata Tuzimek   Kierownik Zespołu Pozyskiwania Funduszy 

Zewnętrznych 
11. Dariusz Michalski   Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i              

Obsługi                                                        Administracyjno-Gospodarcze 
12. Agnieszka Senterkiewicz    Kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami 
13. Katarzyna Sońta   Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 
14. Iwona Mika    Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gminy 
15. Kazimierz Steć   Główny specjalista ds. planowania przestrzennego 
16. Anna Błażejewska   Kierownik Biura Obsługi Rady Gminy 
17. Marta Meserszmit   Główny specjalista ds. samorządowych 

 
1. Otwarcie sesji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył obrady XXVII sesji Rady Gminy Stare Babice, 
stwierdzając iż w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może 
obradować i podejmować uchwały. Powitał uczestników sesji. 
Przypominał, że obrady Rady Gminy są transmitowane na kanale YouTube, uczulił aby nie 
posługiwać się danymi osobowymi. 
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Poinformował, że dnia 2 grudnia zwołał XXVI sesję Rady Gminy. Po jej zwołaniu wpłynął wniosek o 
zwołanie sesji nadzwyczajnej, która zwołana została 4 grudnia, a odbyła się 7 grudnia – w związku 
z tym otrzymała kolejny numer sesji tj. XXVI, a sesja zwołana 2 grudnia otrzymała numer następny 
tj. XXVII.  
 
Poinformował, że zwołał sesję w trybie zdalnym na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, w związku art. 15zzx ustawy  
z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 
sytuacji kryzysowych. Otrzymał w tej sprawie także wniosek Wójta Gminy. 
 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali porządek obrad. 
Następnie zapytał czy są wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Wójt Gminy S. Sumka  złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad  punktów: 

• Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Babice na lata 2021-2032; 

• Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Stare Babice na rok 2021; 
oraz o rozszerzeni porządku obrad o punkty: 

• Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Stare 
Babice;  

• Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu 
„Opieka wytchnieniowa”). 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku 
obrad punktu Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Stare Babice na lata 2021-2032. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących 
się”, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że punkt Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2021-2032 został 
zdjęty z porządku obrad.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku 
obrad punktu Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Stare Babice na rok 2021. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących 
się”, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że punkt Rozpatrzenie projektu budżetu 
Gminy Stare Babice na rok 2021 został zdjęty z porządku obrad.   
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad punkt Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 
aglomeracji Stare Babice. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że porządek obrad został  rozszerzony 
o punkt Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Stare 
Babice i projekt został wprowadzony jako 17 punkt. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad punkt Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach 
Programu „Opieka wytchnieniowa”. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że porządek obrad został  rozszerzony 
o punkt Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu 
„Opieka wytchnieniowa” i projekt został wprowadzony jako 18 punkt. Pozostałe zmieniają 
kolejność.  
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji.  
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji ,,Programu opieki nad kobietą 

w ciąży i jej rodziną w Gminie Stare Babice” w latach 2021 – 2025. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Stare Babice na lata 2021-2030 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Stare Babice w przedmiocie współdziałania Gminy Izabelin  
z Gminą Stare Babice przy wykonywaniu zadania z zakresu zbiorowego zaopatrzenia  
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłat do taryfy dla zbiorowego odprowadzania 
ścieków. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  
w sprawie podjęcia współdziałania gmin na rzecz przygotowania i realizacji Projektu pn.  „Trasa 
rowerowa wokół Kampinoskiego Parku Narodowego wraz z trasami łącznikowymi i infrastrukturą 
towarzyszącą” na obszarze: Kampinoskiego Parku Narodowego, m.st. Warszawy, powiatu 
nowodworskiego: gmina Czosnów, gmina Leoncin, powiatu sochaczewskiego: gmina 
Brochów, powiatu warszawskiego zachodniego: gmina Izabelin, gmina Kampinos, gmina 
Leszno, gmina Łomianki, gmina Stare Babice.”  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Stare Babice 
na 2020 rok.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Stare Babice na lata 2020-2032.   
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetowych, które nie wygasają 
z upływem roku budżetowego 2020. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały „w sprawie przystąpienia  
do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego południowej części  
wsi Borzęcin Duży i części wsi Borzęcin Mały – pomiędzy ulicami Warszawską, Kosmowską 
i Krótką”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie scalenia i podziału 
nieruchomości położonych w Borzęcinie Dużym – kompleks 2 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań oświatowych 
Gminy Stare Babice w roku szkolnym 2019/2020  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego zarzutów 
przedstawionych w Skardze na bezczynność Rady Gminy Stare Babice. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Stare 
Babice. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu 
„Opieka wytchnieniowa”. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

20. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
21. Wolne wnioski i informacje. 
22. Zakończenie obrad. 
 
3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali projekt protokołu z 
XXV sesji Rady Gminy. Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 
   
Radni przyjęli protokół z XXV sesji Rady Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku 
głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji ,,Programu opieki nad 

kobietą w ciąży i jej rodziną w Gminie Stare Babice” w latach 2021 – 2025. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że „Program opieki nad kobietą w ciąży 
i jej rodziną w Gminie Stare Babice” przyjęty uchwałą Nr XXII/210/16 Rady Gminy Stare Babice z 
dnia 29 września 2016 r. na lata 2017–2020 jest dedykowany do kobiet ciężarnych i ich rodzin 
mieszkających w Gminie Stare Babice. Ponieważ Program cieszy się zainteresowaniem, dlatego 
jest zasadność jego kontynuacji. 
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek o 
nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/283/2020 - w sprawie przyjęcia do realizacji ,,Programu opieki nad 

kobietą w ciąży i jej rodziną w Gminie Stare Babice” w latach 
2021 – 2025 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 
Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak; 
W głosowanie nie brała udziału: Dorota Zwolińska). 
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy Stare Babice na lata 2021-2030 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z treścią art. 17 ust.1 pkt.1 
ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej do zadań własnych gminy o charakterze 
obowiązkowym należy opracowanie i realizacja gminnej strategii rozwiązywania problemów 
społecznych. Obowiązujący dokument Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Gminy Stare Babice został przyjęty uchwałą Nr XXXVI/356/14 Rady  Gminy  Stare  Babice z dnia 20 
marca 2014 r. – na lata 2014-2020. W związku z tym, istnieje konieczność opracowania Strategii na 
kolejny okres, na lata 2021 – 2030, zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. 
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek o 
nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/284/2020 - w sprawie w przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy Stare Babice na lata 2021-
2030 
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- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, przy braku głosów „przeciwnych”  przy obecności 15 radnych (1 radny nie 
brał udziału w głosowaniu). 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, 
Jadwiga Wasiak; 
W głosowanie nie brała udziału: Dorota Zwolińska). 
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Stare Babice w przedmiocie współdziałania Gminy Izabelin z 
Gminą Stare Babice przy wykonywaniu zadania z zakresu zbiorowego zaopatrzenia  w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
powierzenie Gminie Izabelin realizacji zadania publicznego zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu Gminy Stare Babice, w zakresie nieruchomości 
położonych przy ulicy Klaudyńskiej i ulicy Szymanowskiego, przyłączonych do urządzeń 
wodociągowych lub kanalizacyjnych, będących w posiadaniu Gminnego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Izabelin „Mokre Łąki” Sp. z o.o. w Truskawiu. Poprosił o dokonanie 
poprawy błędu pisarskiego w § 1 ust. 2 – właściwe określenie to – współdziałania. 
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny M. Starnowski zapytał czy projekt uchwały nie powinien być rozszerzony o Kolonię Lipków 
– ul. Jastrzębia i Charłampa.  
 
Wójt Gminy S. Sumka przyznał, że uwaga jest słuszna, ale dotychczasowe ustalenia dotyczą na 
razie tych obszarów, o których mowa jest w projekcie uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zapytał czy w związku z tym trzeba będzie 
podejmować kolejną uchwałę w przyszłości.  
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział twierdząco.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek  
o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
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Uchwała Nr XXVII/285/2020 - w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego z Gminą Stare Babice w przedmiocie 
współdziałania Gminy Izabelin z Gminą Stare Babice przy 
wykonywaniu zadania z zakresu zbiorowego zaopatrzenia  
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, przy braku głosów „przeciwnych”  przy obecności 15 radnych (1 radny nie 
brał udziału w głosowaniu). 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, 
Jadwiga Wasiak; 
W głosowanie nie brała udziału: Dorota Zwolińska). 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłat do taryfy dla zbiorowego 

odprowadzania ścieków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada dopłaty do 
taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków dla wszystkich taryfowych grup odbiorców na 
terenie gminy Stare Babice na okres od dnia 1 stycznia 2021 r. do dnia 31 marca 2021 r. dla 
Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” Sp. z o.o., w wysokości 8,46 zł netto 
powiększonej o należny podatek od towarów i usług VAT do ceny 1m3 ścieków. 
Aktualna taryfa zatwierdzona decyzją Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej  
w Warszawie zawiera ceny w wysokości:  
a) cena 1m3 wody 4,14 zł netto,  
b)cena 1m3 ścieków 16,54 zł netto.  
Uchwała Rady Gminy Stare Babice NR XXIII/250/2020 z dnia 17 września 2020 r. obowiązuje do dnia 
31 grudnia 2020 r. Ze względu na zapewnienie ciągłości w dopłatach koniecznym jest podjęcie 
przedmiotowej uchwały z mocą obowiązywania od dnia 1 stycznia 2021 r. Wysokość dopłat 
pozostaje na dotychczasowym poziomie. 
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek  
o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/286/2020 - w sprawie dopłat do taryfy dla zbiorowego odprowadzania 

ścieków 
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- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 
Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w 

sprawie podjęcia współdziałania gmin na rzecz przygotowania i realizacji Projektu 
pn.  „Trasa rowerowa wokół Kampinoskiego Parku Narodowego wraz z trasami 
łącznikowymi i infrastrukturą towarzyszącą” na obszarze: Kampinoskiego Parku 
Narodowego, m.st. Warszawy, powiatu nowodworskiego: gmina Czosnów, gmina 
Leoncin, powiatu sochaczewskiego: gmina Brochów, powiatu warszawskiego 
zachodniego: gmina Izabelin, gmina Kampinos, gmina Leszno, gmina Łomianki, gmina 
Stare Babice.”  

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że porozumienie partnerskie w spawie 
współpracy gmin na rzecz przygotowania i realizacji Projektu budowy trasy rowerowej wokół 
Kampinoskiego Parku Narodowego wraz z trasami łącznikowymi i infrastrukturą towarzyszącą jest 
wynikiem opracowania dokumentu pn.: Koncepcja budowy trasy rowerowej wokół Kampinoskiego 
Parku Narodowego wraz z trasami łącznikowymi” przygotowanego na podstawie porozumienia 
samorządowego pomiędzy Powiatem Nowodworskim, Powiatem Sochaczewskim i Powiatem 
Warszawskim Zachodnim zawartego w lipcu 2019 roku. 
Podstawą realizacji Projektu będzie dofinansowanie pochodzące ze środków zewnętrznych 
dostępnych w perspektywie finansowej na lata 2021-2027, które umożliwią realizację Projektu.  
Porozumienie będzie stanowiło podstawowy dokument, niezbędny do wspólnego aplikowania o 
środki zewnętrzne na dofinansowanie Projektu. 
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wójt Gminy S. Sumka poprosił o udzielenie głosu Pani Beacie Tuzimek Kierownikowi Zespołu 
Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych w związku z pytaniami dotyczącymi długości trasów i 
przewidzianych kosztach. Dodał, że liderem programu jest Starostwo,  który podjął współdziałanie 
z KPN.  Omówił sposób finansowania programu.    
 
Kierownik Zespołu Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych  B. Tuzimek   powiedziała, że uchwała 
daje możliwość przygotowania dokumentacji projektowej. Dodała, że kolejność w zadaniu unijnym 
ma długą perspektywę czasową, to jest pierwszy krok w działaniu, porozumienie na tym etapie nie 
powoduje kosztów. Szczegółowo odpowiedziała,  że zsumowane odcinki tras głównych  wynoszą 
7 km 984 m, szacowany koszt wynosi  3 314 tys. zł.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek o 
nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
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Uchwała Nr XXVII/287/2020 - w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w 
sprawie podjęcia współdziałania gmin na rzecz 
przygotowania i realizacji Projektu pn.  „Trasa rowerowa 
wokół Kampinoskiego Parku Narodowego wraz z trasami 
łącznikowymi i infrastrukturą towarzyszącą” na obszarze: 
Kampinoskiego Parku Narodowego, m.st. Warszawy, 
powiatu nowodworskiego: gmina Czosnów, gmina Leoncin, 
powiatu sochaczewskiego: gmina Brochów, powiatu 
warszawskiego zachodniego: gmina Izabelin, gmina 
Kampinos, gmina Leszno, gmina Łomianki, gmina Stare 
Babice.”  

- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, przy braku głosów „przeciwnych”  przy obecności 15 radnych (1 radny nie 
brał udziału w głosowaniu). 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Henryk Kuncewicz, 
Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska; 
W głosowanie nie brał udziału: Radosław Karpiński). 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Stare 

Babice na 2020 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada zmianę 
kwoty planowanych dochodów i wydatków budżetu.   
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji, przed którym radni otrzymali 
autopoprawkę.  Poprosił o omówienie kolejnej autopoprawki, którą radni otrzymali przed sesją 
drogą mailową.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wójt Gminy S. Sumka poprosił o przedstawienie wyjaśnienia i udzielenie głosu Kierownikowi 
Referatu Ochrony Środowiska K. Sońcie. 
 
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska K. Sońta wyjaśniła czego dotyczą zmiany budżetowe 
zawarte w autopoprawce w zakresie problemów z wykonaniem inwentaryzacji.  
 
Wójt Gminy S. Sumka dodał, że w autopoprawce zawarte są jeszcze zmiany dotyczące 
porozumienia z Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, środków na zakup 
sprzętu dla OSP, środków na doposażenie pracy zdalnej nauczycieli.  
 
Radny D. Sobczak zapytał czy chodzi o dofinansowanie w kwocie 500 zł jaką mieli otrzymać 
nauczyciele.   
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział twierdząco. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek o 
nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/288/2020 -w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Stare 

Babice na 2020 rok 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 
Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2020-2032.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w związku ze zmianą budżetu Gminy 
Stare Babice na rok 2020, istnieje konieczność aktualizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Stare Babice na lata 2020 -2032.  
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji, przed którym radni otrzymali 
autopoprawkę.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek o 
nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/289/2020 - w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2020-2032 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 
Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetowych, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego 2020. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z art. 263 ustawy 
o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego może podjąć 
uchwałę w sprawie wydatków niewygasających pod warunkiem posiadania środków na ich 
wykonanie w budżecie tego roku, w którym zostały zaplanowane. W wykazie wydatków, które 
nie wygasają z upływem 2020 roku (Załącznik nr 1 do Uchwały) wymieniono 4 zadania majątkowe 
z ostatecznymi terminami dokonania tych wydatków. W przypadku tych zadań umowy są już 
podpisane, ale uwarunkowania zawarte w umowie z wykonawcami dotyczącymi ich całkowitego 
rozliczenia nie są możliwe do zrealizowania do 31.12.2020 roku. 
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji, przed którym radni otrzymali 
autopoprawkę.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zauważył, że w załączniku nr 1 ostateczny termin 
dokonania wydatku tj.  31 maja, zapytał czy umowy też są przedłużone do tego terminu na 
zakończenie tych inwestycji. Zapytał dlaczego wydłużenie terminu realizacji nie zostało zawarte od 
razu w przetargu.  
 
Wójt Gminy S. Sumka zaznaczył, że zależało by inwestycje były skończone do końca roku. Omówił 
zakres wykonanych prac i przewidywany termin ich zakończenia.  
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gminy I. Mika przybliżyła problemy jakie miały miejsce 
na budowie i plany związane zakończeniem inwestycji na trzech rondach, przewidywany termin ich 
zakończenia na koniec marca.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek poprosił o doprecyzowanie dlaczego termin w 
projekcie uchwały jest do 31 maja, a Pani Kierownik podaje termin zakończenia prac do końca 
marca.   
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gminy I. Mika odpowiedziała, że wykonawca nie ma 
świadomości, że Urząd ma termin rozliczenia do końca maja. Jeżeli wykonawca nie dotrzyma 
terminu do końca marca to Urząd będzie naliczał kary.  
 
Radny D. Sobczak zapytał jakie będą kolejne prace przy budowie ul. Pohulanka.  
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że prowadzone były prace kanalizacyjne.  
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gminy I. Mika omówiła zakres prac na ul. Pohulanka.  
 
Radny R. Karpiński zapytał czy do końca marca planowane są jeszcze wyłączenia w ruchu i zmiana 
w organizacji ruchu. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że będzie taki moment, w którym skrzyżowania będą 
wyłączone z ruchu drogowego, zgodnie z harmonogramem będzie miało to miejsce w nocy. 
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Radny J. Piętocha zapytał czy budowa  skrzyżowania ul. Reymonta z ul. Warszawską zakończy się 
z końcem stycznia czy z końcem marca oraz kiedy uruchomiona zostanie sygnalizacja świetlna na 
tym skrzyżowaniu.  
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gminy I. Mika odpowiedziała, że wykonawcy deklarują, 
że wszystkie prace  na skrzyżowaniach, oprócz położenia nawierzchni ścieralnej, będą  zakończone 
w styczniu. Do końca stycznia uruchomiona będzie sygnalizacja świetlna na skrzyżowaniu.  
 
Radny L. Poborczyk zapytał czy przedłużając termin do maja Gmina nie naraża się na skargi od 
mieszkańców.  
 
Wójt Gminy S. Sumka wyraził zdanie, że prace na skrzyżowaniach postępują zatem mieszkańcy 
nie będą się skarżyć.  Dodał, że wpływ na postęp prac ma sytuacja epidemiczna w kraju, a także 
znaczenie mają warunki pogodowe.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek o 
nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/290/2020 - w sprawie wydatków budżetowych, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego 2020  
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 
Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały „w sprawie przystąpienia  do 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego południowej części wsi 
Borzęcin Duży i części wsi Borzęcin Mały – pomiędzy ulicami Warszawską, Kosmowską 
i Krótką”. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w wyniku zmiany uchwały 
dotychczasowy przepis o minimalnej wielkości działek budowlanych pozostaje bez zmian. 
Przyjęcie nowego załącznika graficznego zapewni objęcie zmianą planu całego obszaru 
uregulowanego dotychczasowym planem miejscowym.   
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek  
o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/291/2020  - w sprawie zmiany uchwały „w sprawie przystąpienia  do 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego południowej części wsi Borzęcin Duży 
i części wsi Borzęcin Mały – pomiędzy ulicami Warszawską, 
Kosmowską i Krótką” 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 
Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie scalenia i podziału 

nieruchomości położonych w Borzęcinie Dużym – kompleks 2 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Uchwałą Nr XXIII/245/2020 z dnia 17 
września 2020 r. w sprawie scalenia i podziału nieruchomości w Borzęcinie Dużym – kompleks 2, 
Rada Gminy Stare Babice dokonała zatwierdzenia scalenia i podziału gruntów we wsi Borzęcin 
Duży. W wyniku analizy operatów szacunkowych dotyczących wartości nieruchomości przed 
scaleniem i po scaleniu, które mają wpływ na wysokość opłaty adiacenckiej, ulega zmianie 
wysokość opłaty adiacenckiej ze stawki 35% do 25%. W przypadku nie dojścia do ugody pomiędzy 
Stroną a Wójtem, o której mowa w art. 107 ust. 3 Ustawy o gospodarce nieruchomościami, ulega 
zmianie termin wnoszenia opłaty adiacenckiej przez uczestników postepowania z terminu 4 lat na 
termin do 9 lat od dnia, w którym decyzja ustalająca opłatę stanie się ostateczna.  
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wójt Gminy S. Sumka zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały – zmianę wysokości opłaty 
adiacenckiej ze stawki 25% do 23%.  W dniu wczorajszym odbyło się spotkanie z komitetem 
scaleniowym i uzgodniona została taka wysokość stawki.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że należy dokonać zmiany w projekcie 
uchwały stawki z 25 % na 23 %.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek o 
nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/292/2020 - zmieniająca uchwałę w sprawie scalenia i podziału 

nieruchomości położonych w Borzęcinie Dużym – kompleks 
2 
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- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 
Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Dorota 
Zwolińska; 
„Wstrzymała się”: Jadwiga Wasiak). 
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 
rok. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że coroczne uchwalenie Programu 
wynika z  ustawy o wychowaniu  w trzeźwości  i przeciwdziałaniu alkoholizmowi i ustawy o 
przeciwdziałaniu narkomanii. Program jest kontynuacją zadań realizowanych w gminie z lat 
poprzednich. 
Projekt uchwały został omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw 
Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej oraz na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek o 
nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/293/2020 - w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 
Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań 

oświatowych Gminy Stare Babice w roku szkolnym 2019/2020  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z zapisem art. 11 ust. 7 
ustawy z dni 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe organ wykonawczy jednostki samorządu 
terytorialnego zobowiązany przedstawić organowi stanowiącemu informację o stanie realizacji 
zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny. Poprosił  o dokonanie poprawy błędu pisarskiego w 
trzeciej linijce uzasadnienie po słowie „zobowiązany” dopisać „jest”.  
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Projekt uchwały został omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw 
Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej oraz na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny R. Karpiński zwrócił uwagę, że dokumenty złożone zostały z dużym opóźnieniem, zwraca 
się do Wójta Gminy o wzmożony nadzór nad oświatą. Rekomenduje podjęcie uchwały.   
 
Wójt Gminy S. Sumka zauważył, że Przewodniczący Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury 
i Kultury Fizycznej mógł zwołać posiedzenie Komisji, przeprosił za niedotrzymanie terminu. Dodał, 
że zadania oświatowe są realizowane należycie, co potwierdza certyfikat Samorządowy Lider 
Edukacji, który Gmina otrzymała.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przypomniał, że organ wykonawczy jest zobowiązany 
przedstawić sprawozdanie Radzie w terminie, a komisja nie ma obowiązku dopominania się o 
dokumenty. Zwrócił uwagę, że poprzednie sprawozdanie złożone zostało z rocznym opóźnieniem.  
 
Wójt Gminy S. Sumka jeszcze raz przeprosił za opóźnienie. Dodał, że radni mają prawo 
kontrolować terminowość składania sprawozdań.  
 
Kierownik Referatu Wspólnej Obsługi Jednostek M. Bachańska zwróciła uwagę na błąd w tabeli  
i na poprawki w sprawozdaniu, na które zwrócili uwagę radni. Wyjaśniła powód opóźnienia złożenia 
raportu.  
 
Radna M. Pamięta poprosiła o zamieszczenie informacji na stronie BIP.  
 
Radny R. Karpiński poinformował, że nie przyjął tłumaczenia.  
 
Kierownik Biura Obsługi Rady Gminy A. Błażejewska poinformowała, że dokument  jest na stronie 
BIP. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zwróciła uwagę na błąd na 36 str. informacji – 
należy poprawić  - Przedszkole w Bliznem Jasińskiego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz uznał błąd jako autopoprawkę Wójta Gminy.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek  
o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty  w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku głosów ”przeciw”  
i „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/294/2020 - w sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań 

oświatowych Gminy Stare Babice w roku szkolnym 
2019/2020  
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- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 
Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego zarzutów 

przedstawionych w Skardze na bezczynność Rady Gminy Stare Babice. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada wyrażenie 
stanowiska Rady Gminy Stare Babice niepodzielającego zarzutów przedstawionych w Skardze 
Spółki Projekt Sawa Solec Residence Sp. z o.o. Sp. k.  z siedzibą w Warszawie. 
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny J. Piętocha poprosił o wyjaśnienie czego dotyczy projekt uchwały.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że skarga dotyczy wypowiedzi  Wójta 
Gminy i Sekretarza Gminy na temat zagospodarowania działki nr ew. 180. Skarżący nie dopełnił 
formalności i został wezwany do ich uzupełnienia.   
 
Wójt Gminy S. Sumka odniósł się do zarzutów postawionych w skardze. Uznał, że takie zarzuty 
trzeba kierować do prokuratury, Rada Gminy nie jest organem ścigania.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zaznaczył, że skarga dotyczy tego, że Rada Gminy nie 
podjęła działania w celu rozstrzygnięcia skargi na działalność Wójta.    
 
Sekretarz Gminy M. Więckiewicz wyjaśnił, że opłata fiskalna została nieuiszczona przez 
pełnomocnika, następnie została uzupełniona. Zaznaczył, że  Wójt i Rada działają w granicach 
prawa i w słusznej sprawie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek  
o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/295/2020 - w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego zarzutów 

przedstawionych w Skardze na bezczynność Rady Gminy 
Stare Babice 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Radosław Karpiński, Henryk Kuncewicz, 
Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska; 
„Przeciw”: Lucyna Skrzeczkowska; 
„Wstrzymał się”: Paweł Karczmarek). 
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Radna L. Skrzeczkowska poinformowała, że omyłkowo zagłosowała „przeciw”.   
 
Radny J. Piętocha podziękował za właściwe podejście do sprawy.   
 

17.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 
Stare Babice. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z art. 565 ustawy Prawo 
wodne wszystkie dotychczasowe akty prawa miejscowego (w tym uchwały wyznaczające 
aglomeracje) zachowują moc nie dłużej niż do dnia 31 grudnia 2020 r. W związku z tym istnieje 
potrzeba podjęcia stosownej uchwały i wyznaczenia nowej aglomeracji Stare Babice, ze 
szczególnym uwzględnieniem aktualizacji RLM, wskaźnika koncentracji oraz planowanych 
inwestycji.  Radni otrzymali link do mapy aglomeracji.  
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji. Po Komisji wpłynęła 
autopoprawka, poprosił o jej przybliżenie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Kierownik Biura Obsługi Rady Gminy A. Błażejewska  wyjaśniła, że autopoprawka  dotyczyła 
jedynie zmiany w podstawie prawnej – likwidacji kropek i paragrafu 4. Część merytoryczna i 
załącznik nie uległy zmianie.  
 
Radny D. Sobczak zapytał o prawidłowość zapisu w uzasadnieniu: „Aglomeracja Stare Babice 
charakteryzuje się równoważną liczbą mieszkańców (RLM) na poziomie ponad 2000”.  
 
Przedstawiciel Firmy GEO – EKO M. Biłyk wyjaśnił, że to stwierdzenie wynika z przepisów prawa.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek o 
nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/296/2020 - w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Stare 

Babice 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 
Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska) 
 

18.  Rozpatrzenie projektu w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu „Opieka 
wytchnieniowa” . 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Gmina Stare Babice przystępuje w 
2021 roku do realizacji rządowego Programu Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 
„Opieka wytchnieniowa”. 
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Program zapewnia wsparcie w zakresie usługi opieki wytchnieniowej w ramach pobytu dziennego, 
skierowanego do członków rodzin lub opiekunów sprawujących bezpośrednią opiekę nad dziećmi 
z orzeczeniem o niepełnosprawności oraz osób o znacznym stopniu niepełnosprawności 
orzeczeniami równoważnymi, zgodnie z art. 5 i art. 62 ww. ustawy o rehabilitacji zawodowej  
i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych (Dz. U. z 2020 r. poz. 426, 568, 875).  
Program realizowany będzie przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Starych Babicach ze 
środków przekazanych przez Wojewodę Mazowieckiego oraz ze środków własnych Gminy Stare 
Babice. 
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
Poprosił o poprawę błędu literowego  w uzasadnieniu do uchwały w drugim wersie - prawidłowe 
brzmienie słowa „Polityki”.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny J. Piętocha zapytał czy jest możliwość wystąpienia do Wojewody o zwiększenie środków  
i zwiększenia liczby godzin.  
 
Wójt Gminy S. Sumka  odpowiedział, że jest umówiony na spotkanie z Wojewodą i będzie ten 
temat poruszał.   
 
Radny M. Starnowski zapytał czy ten program jest połączony z budową domu seniora na 
„pobasenowym” terenie w Starych Babicach. 
 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej A. Napurka odpowiedziała, że jest to inny 
projekt, ale  z tego samego źródła finansowania. To jest program z ramienia Ministerstwa Rodziny 
i Polityki Społecznej. W zależności ile osób się zgłosi będzie przygotowany wniosek do końca 
grudnia, dalsze informacje po zatwierdzeniu wniosku, Gmina ma również wkład własny. Ilość 
godzin (240) wynika z programu, do końca grudnia zostanie złożony wniosek, następnie będzie 
czas na jego rozpatrywanie, podpisanie w lutym, a realizacja w marcu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek o 
nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVII/297/2020 - w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu 

„Opieka wytchnieniowa”  
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 
Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
19. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił informację o działaniach podejmowanych 
po XXVII sesji Rady Gminy. Poinformował, że: 

• otrzymał stanowisko Sejmiku Województwa Mazowieckiego z dnia 20 listopada 2020 r. w 
sprawie zagrożenia zablokowania przez Rząd Rzeczypospolitej Polskiej wieloletniego 
budżetu UE i Funduszu Odbudowy; 

• otrzymał stanowisko w sprawie integralności Województwa Mazowieckiego od Rady Gminy 
Nadarzyn; Rady Gminy Sadowne; Rady Gminy Rząśnik; Rady Gminy Czarnia; Rady Gminy 
Baranów; Rady Gminy Leszno; Rady Gminy Dębe Wielkie; 

• otrzymał stanowisko Rady Powiatu w Makowie Mazowieckim dotyczące gospodarowania 
wodami; 

• otrzymał stanowisko dotyczące oświaty od Rady Gminy Sarnaki; 

• otrzymał stanowisko Rady Gminy Wieliszew w sprawie wskazania preferowanego przebiegu 
korytarza nowej linii kolejowej na odcinku Warszawa Wschodnia – Nasielsk/Kątne/Świercze 
na terenie Gminy Wieliszew; 

• otrzymał wniosek o zwołanie sesji w sprawie rozpatrzenia projektu obywatelskiej inicjatywy 
uchwałodawczej w sprawie przyjęcia przez Radę Gminy projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz 
wprowadzenia zwolnień z tego podatku na terenie Gminy Stare Babice; sesję zwołał na 7 
grudnia br. i ją prowadził;  

• otrzymał opinię Wójta w sprawie złożonego projektu uchwały obywatelskiej; 

• otrzymał pismo od mieszkańców w sprawie przykrycia rowu w Starych Babicach – pismo 
przekazał Wójtowi Gminy; 

• poinformował dwóch skarżących o przedłużeniu terminu rozpatrzenia skarg na działalność 
Wójta Gminy;  

• przygotował projekt uchwały w sprawie ustosunkowania się do zarzutów zawartych w 
skardze na bezczynność Rady Gminy, projekt uchwały był w porządku obrad dzisiejszej sesji, 
poinformował Wojewodę Mazowieckiego o terminie sesji Rady Gminy, na której Rada Gminy 
rozpatrzy projekt uchwały i zwrócił się z prośbą o przedłużenie terminu na udzielenie 
odpowiedzi; 

• otrzymał wezwanie do usunięcia prawa w Uchwale Nr V/33/11 Rady Gminy Stare Babice z dnia 
7 kwietnia 2011 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Stare Babice, Kwirynów, Janów i Klaudyn – wezwanie skierował do Wójta 
Gminy, z prośbą o przygotowanie projektu uchwały;  

• otrzymał petycję dotyczącą podjęcia uchwały dotyczącej wykluczenia społecznego– petycję 
skierowana będzie do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji;   

• otrzymał od Wójta Gminy pytanie o wniesienie odwołania od Zarządzenia Zastępczego w 
sprawie wygaszenia mandatu radnego; udzielił odpowiedzi, że Rada Gminy odwołania nie 
wniosła; 

• od uczestników scalenia Borzęcina Dużego - kompleks 2 otrzymał wniosek z prośbą o 
zmniejszenie opłaty adiacenckiej poniżej proponowanych przez Wójta 25%; 

• podjął działania do zwołania w dniu 1 i 7 grudnia br. wspólnych, zdalnych posiedzeń Komisji, 
prowadził posiedzenie w dniu 1 grudnia, posiedzenie w dniu 7 grudnia nie odbyło się;  

• uczestniczył w zdalnym posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury 
Fizycznej w dniu 15 grudnia br.; 

• podjął działania do zwołania w dniu 15 grudnia br. wspólnego, zdalnego posiedzenia Komisji, 
prowadził to posiedzenie;  

• podjął działania do zwołania w dniu 17 grudnia br. XXVII zdalnej sesji Rady Gminy.  



 20 

20. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy Wójt 
składa sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym.  
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że: 

• uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, na której  omawiany 
był projekt budżetu na 2021 r.; 

• uczestniczył w spotkaniu z projektantami w sprawie ul. Białej Góry, omówił co było 
przedmiotem rozmowy; 

• uczestniczył  we wspólnym posiedzeniu Komisji oraz w sesji Rady Gminy;  

• uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami w sprawie scalenia i ustalania wysokości opłaty 
adiacenckiej, co było przedmiotem procedowania na dzisiejszej sesji Rady Gminy; 

• uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w sprawie kontroli dotyczącej realizacji 
umowy pomiędzy Gminą Stare Babice a Centrum Medyczno-Rehabilitacyjnym SORNO w 
Starych Babicach; 

• uczestniczył w spotkaniu w sprawie zmiany planu dla studium dla obszaru w miejscowości 
Blizne przy trasie S8; 

• uczestniczył w spotkaniu w sprawie postępu prac na ul. Pohulanki; 

• uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury 
Fizycznej; 

• uczestniczył we wspólnym posiedzeniu Komisji; 

• uczestniczył w zdalnym spotkaniu z sołtysami, wyraził chęć organizacji tego typu spotkań;  

• uczestniczył w spotkaniu w Urzędzie Wojewódzkim w zakresie pozyskania środków na 
budowę ul. Klonowej i w sprawie funduszu dróg samorządowych;  

• uczestniczył w spotkaniu ze Starostą Warszawskim Zachodnim dotyczącym  porozumienia 
w sprawie podjęcia współdziałania gmin na rzecz przygotowania i realizacji Projektu 
pn.  „Trasa rowerowa wokół Kampinoskiego Parku Narodowego wraz z trasami łącznikowymi 
i infrastrukturą towarzyszącą” na obszarze: Kampinoskiego Parku Narodowego, m.st. 
Warszawy, powiatu nowodworskiego: gmina Czosnów, gmina Leoncin, powiatu 
sochaczewskiego: gmina Brochów, powiatu warszawskiego zachodniego: gmina Izabelin, 
gmina Kampinos, gmina Leszno, gmina Łomianki, gmina Stare Babice.”, co było 
przedmiotem procedowania na dzisiejszej sesji Rady Gminy. 

 
Radni zadali pytania do informacji Przewodniczącego Rady Gminy oraz sprawozdania Wójta 
Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy oraz Wójt Gminy udzielili szczegółowych odpowiedzi. 
 
Nagranie z pytaniami i odpowiedziami z XXVII sesji Rady Gminy Stare Babice na kadencję 2018 
- 2023 - dostępne na platformie YouTube na kanale UGStareBabice.   
 
21. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przypomniał Przewodniczącym Komisji o 
przygotowaniu planów pracy na kolejny rok. Wpłynął tylko plan pracy Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu. 
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Poinformował, że w związku z tym, że sesja odbywa się w trybie zdalnym publiczność w obradach 
nie uczestniczy i nie może zadawać pytań.  
Następnie złożył życzenia z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia. 
 
Wójt Gminy S. Sumka podziękował pracownikom Urzędu Gminy za współpracę i pracę na rzecz 
mieszkańców, dyrektorom szkół i przedszkoli, oświacie, dyrektorem jednostek działających na 
terenie naszej Gminy, Straży Gminnej Gminy Stare Babice, radnym oraz złożył życzenia 
świąteczne.  
 
22. Zakończenie obrad. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił 
zamknięcie XXVII sesji Rady Gminy Stare Babice.  
 
 
 WICEPRZEWODNICZĄCY PRZEWODNICZĄCY 
    RADY GMINY                     RADY GMINY 
 
                              (-) Remigiusz FIJOŁEK  (-) Henryk KUNCEWICZ  
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:  
Marta Meserszmit 


